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ZADZWOŃ!	  508 98 73 78

Z dowolnym problemem prawnym.
Bez	prowizji.	Bez	pośredników.
Spłacę	zadłużenie.	Do	remontu.

100%	bezpieczeństwa	i	dyskrecji.
Bezpłatna	wycena	nieruchomości.

Posiadam	inne	mieszkania	na	zamianę.
Załatwię	wszystkie	formalności.

Mieszkanie	może	być	z	lokatorami.

KUPIĘ	KAŻDE	MIESZKANIE
Gotówka	nawet	tego	samego	dnia!

Szybko, komfortowo 
i bez zbędnych formalności

od 300 zł do 4 000 zł
RRSO: 191,87 %

tel. 730 30 30 77
www.pozyczkaw24h.pl

POGOTOWIE 
GOTÓWKOWE

52 
osoby zmarły 

z powodu 
COVID-19

2955
mieszkańców 

zostało 
zakażonych

Od początku pandemii w powiecie 

bieruńsko-lędzińskim:

Życzymy Państwu wiary, zdrowia, nadziei i miłości.

REKLAMAREKLAMA

 Rozmowa z miss:  
LAURĄ WALCZAK

 Fatum nad ulicą 
Zamoście?

 Toaleta to nie kosz  
na śmieci. 

 Bojszowy i Imielin  
przyszłością narodu.

 Zrzutka na MKS Lędziny

Gwałtowny i niekontrolowany 
upadek górnictwa oznacza katastrofę 
dla powiatu bieruńsko-lędzińskiego.

str. 5



W ubiegłym roku znacząco spadły 
dochody bieżące gmin w wy-
niku czego gwałtowanie zała-

mał się poziom nadwyżki operacyjnej, świad-
czącej o zdolności do finansowania nowych 
przedsięwzięć. 

Jak to wygląda w gminach 
naszego powiatu? 

Jesteśmy jeszcze przed złożeniem dokumen-
tów z wykonania budżetu za 2020 rok. Z do-
stępnych na stronach BIP sprawozdań wstępnie 
wynika, że samorządy poradziły sobie z kryzy-
sem całkiem nieźle. Część gmin odczuła zmia-

ny we wpływach z podatku od nieruchomo-
ści. Był to z pewnością efekt problemów przed-
siębiorców, ale przede wszystkim różnego ro-
dzaju zwolnień udzielanych przez samorządy 
w ramach pomocy przedsiębiorcom w związ-
ku z pandemią. Analiza dochodów z udziałów 
w CIT sugerują, że pomoc przedsiębiorcom na 
poziomie samorządu jest konieczna. To od nich 
w dużym stopniu zależy przyszłość naszych 
miast, miejsca pracy i rozwój gospodarczy. 
Porównajmy wykonanie z dochodów w CIT  
w Imielinie, Lędzinach i Bieruniu. Pierwsze  
z tych miast zrealizowało dochody z tego tytu-
łu w ponad 78 %. W Bieruniu jest jeszcze lepiej 
- ponad 93 %. Niestety, najgorsza sytuacja jest 
w Lędzinach. Z planowanych 829 tys. zł, do bu-
dżetu w 2020 roku wpłynęło zaledwie 4 772 zł, 
to około 0,5% planu. 

To niedobrze świadczy  
o kondycji lędzińskiej gospodarki 
i powinno skłonić miasto do 
zainteresowania się problemem 
lokalnych przedsiębiorców. 

Z analiz uchwał podejmowanych w 2020 roku 
w naszych samorządach wynika, iż wiele gmin 
zdecydowało się udzielić przedsiębiorcom po-
mocy w formie zwolnień przyjętych uchwała-
mi rady bądź w drodze indywidualnych decyzji  
w sprawie obniżenia czynszów czy umorzeń za-

ległości lub przesunięć terminów płatności po-
datków. Na próżno szukać takich uchwał w Lę-
dzinach, gdzie sytuacja przedsiębiorców, anali-
zując wpływy z CIT jest najtrudniejsza. 

Władze miasta powinny 
pamiętać, że wspieranie 
przedsiębiorczości jest konieczne 
dla zapewnienia wzrostu 
gospodarczego miasta.

Tworzenie sprzyjających warunków do podej-
mowania i prowadzenia działalności gospodar-
czej, a w dzisiejszych czasach przede wszystkim 
działań wspierających już istniejących przedsię-
biorstw, to zadania za realizację których odpo-
wiedzialność spada w głównej mierze na władze 
samorządowe. 

Wydawca: 
F-Press sp. z o.o., 

43-190 Mikołów, ul. Prusa 17
redakcja@naszagazeta.info

Redaktor naczelny: Jerzy Filar 
tel.: 32 209 18 18, 509 797 881

Redaguje zespół.

DZIAŁ REKLAMY: 
606 221 496, reklama1@naszagazeta.info

502 364 029, olimpia-reklama@naszagazeta.info
Redakcja nie zwraca niezamówionych materiałów. 

Za treść ogłoszeń odpowiada reklamodawca. 
Druk: 

Seregni Printing Group Sosnowiec 
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NOWE MOŻLIWOŚCI SKUTECZNEJ REKLAMY
DLA FIRM Z POWIATU BIERUŃSKO-LĘDZIŃSKIEGO 

20% RABATU
zapytaj o szczegóły 

606 221 496, reklama1@naszagazeta.info
502 364 029, olimpia-reklama@naszagazeta.info
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REKLAMA

BURMISTRZ	LĘDZIN	WYBUDOWAŁA		PLAC	ZABAW	W	KATOWICACH,	A	LASY	PAŃSTWOWE	NIE	CHCĄ	DAĆ	KASY

Fatum ciąży nad ulicą Zamoście?

Nie ulega wątpliwości, że samorządy nie przejdą przez korona-kryzys suchą nogą. Spadek dochodów 
podatkowych jest nieunikniony. W warunkach takiej zapaści samorządy powinny zrobić audyt 
swoich wydatków, szukać źródeł oszczędności, a także dodatkowych źródeł dochodów. Patrząc na 
miejscowości naszego powiatu, nie wszyscy radzą sobie z racjonalizacją finansów.

Nie wszystkie samorządy 
dobrze radzą sobie z kryzysem

Bieruń Imielin Lędziny

Dochody z udziałów w podatku CIT

93 proc.
78 proc.

0,5 proc.

Mimo usilnych starań Rady 
Powiatu, od ponad sześciu 
lat nie da się rozwiązać 
problemów ulicy Zamoście 
w Lędzinach. Przypomnijmy, 
że prowadzi ona do lasu. 
Nadzór prawny wojewody 
uznał więc, że nie może  
to być droga powiatowa,  
a jedynie gminna.  
Lędziny nie chcą jej jednak 
przejąć, bo wymaga 
generalnego remontu. 



Droga wciąż jest wła-
snością powiatu. Bez 
względu na prawne 

zamieszanie, mieszkają przy 
niej mieszkańcy naszego po-
wiatu i zasługują na lepsze wa-
runki. Tymczasem stan drogi 
urąga cywilizacyjnym stan-
dardom. Dlatego Rada Powia-
tu, choć niejednogłośnie, ale 
jednak, pozytywnie przychy-
liła się do pomysłu remontu 
ul. Zamoście. W marcu Sta-
rostwo podpisało rozporzą-
dzenie dotyczące ogłoszenia 
przetargu na tę inwestycję. 

Plan przewidywał do-
finansowanie remontu ze 
strony Lasów Państwo-
wych. Leśnicy mieli do-
łożyć 300 tys. złotych, ale 
zmienili zdanie. Powiat zo-
stał sam z tą inwestycją. 
Dlatego, wbrew pierwot-

nym planom droga nie zo-
stanie zmodernizowana na 
całym odcinku. Remont za-
kończy się na wysokości ul. 
Irysowej, a nie - jak pier-

wotnie zakładano - przy 
wjeździe do lasu. 

Oznacza to też, że nie zo-
stanie wyremontowany odci-
nek, przy którym Lędziny wy-

budowały plac zabaw. Dlacze-
go? Ten fragment leży na tere-
nie Katowic. Z jakiego powo-
du burmistrz Lędzin Krystyna 
Wróbel w 2018 roku, na krót-

ko przed wyborami, postawiła 
plac zabaw na gruncie dzier-
żawionym od sąsiedniego 
miasta? To sprawa na osobny 
artykuł. Dla remontu ul. Za-

moście ma to znaczenie, po-
nieważ nasz powiat nie może 
finansować drogi w Katowi-
cach. Co innego gdyby do in-
westycji przystąpiły Lasy Pań-
stwowe. Powiat miałby tytuł 
prawny do wyremontowania 
drogi prowadzącej do Nadle-
śnictwa Katowice. Miasto po-
dobno nie ma w tej dzielnicy 
własnych działek, ale mogło 
z powodzeniem dokonać za-
miany z jakimś mieszkańcem, 
oferując mu grunty miejskie  
w innej części Lędzin. Tym 
bardziej, że Zamoście to dziel-
nica, w której są dziesiątki 
niezabudowanych nierucho-
mości i zapewne ktoś byłby 
chętny do zamiany z miastem. 
Na skutek tej decyzji miesz-
kańcy do placu zabaw będą 
dojeżdżać „katowicką”, dziu-
rawą drogą. 
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Rodzice zbierają pienią-
dze na środki czystości 
w przedszkolu nr 1. Ta-

kiego sms-a dostali od Rady Ro-
dziców:

Z kolei przy Szkole Podstawo-
wej nr 4 w Lędzinach przez mróz 
uszkodzona została nawierzchnia 
boiska wielofunkcyjnego, z któ-
rego korzystają dzieci i młodzież. 
Dyrekcja bojąc się o ich zdro-
wie zagrodziła obiekt i umieściła 
kartkę o zamknięciu ze względu 
na uszkodzenia techniczne. Fir-
ma usługowa wyceniła koszt na-
prawy na 3 tys. złotych. Szkoła nie 
ma takich pieniędzy i nie może li-
czyć na wsparcie ze strony władz 
miasta. W innych przedszkolach 
i szkołach sytuacja jest podob-
na. Klub MKS Lędziny, który jest 
sportową wizytówką miasta musi 

żebrać na utrzymanie na portalu 
zrzutka.pl (szerzej piszemy o tym 
na str. 10). 

Co na to burmistrz 
Krystyna Wróbel? 
Wydaje za pieniądze 
podatników bezpłatną 
gazetę, która stała się 
jej tubą propagandową 
i narzędziem ataku na 
opozycję. 

Co tam można przeczytać na te-
mat sytuacji finansowej miasta? 

- Obecna sytuacja finansowa Lę-
dzin wynika wprost z decyzji rad-

nych z klubu „Wspólnie dla Lędzin”, 
którzy nie zgodzili się w 2020 ro-
ku na emisję obligacji w wysokości  
4,5 mln zł. Należy przypomnieć, że 
mieliśmy w tamtym roku do spła-
ty zadłużenie po moim poprzedniku  
w wysokości około 3,3 mln zł. Do-
datkowo nie zrealizowały się docho-
dy zgodnie z planem na 2020 r.

BURMISTRZ	LĘDZIN	WYBUDOWAŁA		PLAC	ZABAW	W	KATOWICACH,	A	LASY	PAŃSTWOWE	NIE	CHCĄ	DAĆ	KASY

Fatum ciąży nad ulicą Zamoście?

Stanowisko klubu radnych „Wspólnie dla Lędzin” 
zamieszczone na profilu fb

ILE KOSZTUJĄ MIESZKAŃCÓW FANABERIE 
BURMISTRZ LĘDZIN KRYSTYNY WRÓBEL?

n Wykup działki przy ulicy Murckowskiej z odsetkami 1,3 mln zł. 
n Odszkodowanie dla niesłusznie zwolnionego pracownika 50 tys. zł. 
n Kończąca się sprawa w sądzie z Fundacją, do zapłaty około 2,5 mln zł.
n Wyemitowanie obligacji za 6 mln zł, na drogę Blych koszt około 1,3 mln zł. 
n Sprawa sądowa z firmą „Defero” która jest w toku ok. 100 tys. zł. 
n Zwrot niesłusznie pobranego podatku od podmiotu górniczego około  

5,5 mln zł plus odsetki też około 5,5 mln zł (kwotę 11 lub 14 podaje mece-
nas na sesji przyjmijmy 11 mln zł).

n Corocznie dopłacamy do obiektu ORS Centrum ok. 1mln zł (kiedy zajmo-
wała się tym Fundacja chcieli tylko 100 tys. zł). 
To wspaniałe zarządzanie to prawie 17,5 mln zł niepotrzebnie wydanych 

pieniędzy podatników. Mamy zadłużenia prawie 20 milionów. Gdyby Rad-
ni z klubu „Wspólnie dla Lędzin” zgodzili się na emisję obligacji za 4,5 milio-
na w zeszłym roku, jak proponowała Krystyna Wróbel, mielibyśmy dziś już 
24 miliony długu. 

Z uwagi na utrzymującą 
się trudną sytuację 
finansową Gminy 
zmuszeni jesteśmy 
poprosić o Państwa 
pomoc w zakupie 
środków czystości 
i higienicznych 
dla dzieci naszego 
przedszkola (mydło, 
ręczniki papierowe, 
chusteczki).
Proponowana składka  
to 10 zł.
Prosimy o przelanie  
w miarę możliwości  
do skarbnika grupy  
w terminie do  
20 marca 2021r.
Dziękujemy za Państwa 
zrozumienie i 
wszelaką pomoc. Rada 
Rodziców

Nie ma kasy na papier toaletowy, 
ale jest na miejską propagandę.
W Lędzinach mieszkańcy zrzucają 
się już prawie na wszystko.

Boisko jest nieczynne, ponieważ 
miasto nie ma 3 tys. zł na naprawę.

Na miejską propagandę 
nie brakuje pieniędzy.
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REKLAMA

- Jak Pan ocenia poprzedni rok dzia-
łalności BPIK?

- Rok 2020 r. był niezwykle trudny. Roz-
wijająca się pandemia dotknęła również 
BPIK, a ograniczenie działalności firm ze-
wnętrznych miało oczywiście wpływ na 
przychody naszego przedsiębiorstwa. Jed-
nakże oddanie w pierwszym kwartale 
ubiegłego roku zmodernizowanej i rozbu-
dowanej oczyszczalni ścieków przy ul. So-
leckiej musimy zaliczyć jako sukces, gdyż 
znacznie poprawiła się jakość odprowa-
dzanych ścieków do potoku Goławieckie-
go. W drugim półroczu nastąpiła zmiana 
w składzie Zarządu Spółki, który jest obec-
nie jednoosobowy. W czwartym kwarta-
le 2020 r. przeprowadziliśmy inwestycję 
na oczyszczalni ścieków przy ul. Jagieł-
ły. Wymieniliśmy systemu napowietrzania 
ścieków, co przyniosło zauważalny spadek 
kosztów energii elektrycznej. W związku 
ze zmianą przepisów ustawy o odpadach, 
konieczne było złożenie wniosku o zmianę 
aktualnego zezwolenia. Końcem paździer-
nika 2020 r. udało nam się doprowadzić do 
przeprowadzenia kontroli WIOŚ-u oraz 
przedstawiciela starosty bieruńsko-lędziń-
skiego, w związku z koniecznością uzyska-
nia zmiany decyzji na zbieranie odpadów. 
W efekcie, w styczniu tego roku uzyskali-

śmy decyzję o zmianie zezwolenia na zbie-
ranie odpadów (dotyczy Punktów Selek-
tywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych). 

- Jakie plany na obecny rok?
- Bieżący rok to czas na zmiany organi-

zacyjne w spółce. Planuję zmiany w syste-
mie organizacyjnym, regulaminie pracy, 
regulaminie wynagradzania. Ponadto za-
mierzam zmodernizować park maszyno-
wy oraz uzupełnić o pojazd do wywozu 
odpadów zbieranych w sposób selektywny 
z PSZOK-ów. Trwa przygotowywanie do-
kumentacji pod inwestycję, która powin-
na znaczącą obniżyć koszty zagospodaro-
wania odpadów zielonych.

- Z jakimi największymi problemami 
musi się Pan mierzyć?

- Przede wszystkim to stały wzrost kosz-
tów remontu urządzeń na oczyszczalniach 
ścieków. Obecnie zmagamy się z liczny-
mi awariami pomp na przepompowniach 
ścieków, których mamy w Bieruniu 51. 
Najczęstszym powodem awarii jest nie-
właściwe traktowanie systemu kanaliza-
cyjnego. Niektórzy mieszkańcy bezmyśl-
nie wyrzucają do toalety odpady, które ni-
gdy nie powinny do niej trafić: rożnego ro-
dzaju chusteczki nawilżone, pieluchy, pod-

paski, maseczki ochronne, resztki jedzenia 
czy odpady remontowe, długo tak można 
by jeszcze wymieniać. Najważniejsze jest 
żeby zrozumieć, że koszty usuwania awarii 
mają wpływ na koszty opłat za odprowa-
dzanie i oczyszczanie ścieków oraz że to-
aleta to nie kosz na śmieci! Pod takim też 
hasłem rozpoczęliśmy kampanię informa-
cyjną. W najbliższym czasie każde gospo-
darstwo domowe otrzyma ulotkę informa-
cyjną. Nasza ogromna prośba jest następu-
jąca: Drogi mieszkańcu! Zanim ulotkę wy-
rzucisz do kosza, zapoznaj się z nią. Prze-
czytanie jej nie zajmie więcej niż pięć mi-
nut, a może uzmysłowić Ci ogrom proble-
mów, z którymi musimy się zmagać usu-
wając awarie wywołane wyrzucaniem nie 
właściwych rzeczy do toalety. Na koniec 
chciałbym również przekazać Państwu, 
iż od pierwszego kwietnia (proszę tego 
nie potraktować jako żart prima apriliso-
wy) spółka nasza wprowadza nową usłu-
gę transportową dla mieszkańców Bieru-
nia - mianowicie odbiór odpadów zielo-
nych sprzed posesji w kwocie 2,96 zł brut-
to za każdy worek poza limitem. 

Więcej informacji będzie moż-
na uzyskać pod numerem telefonu  
697 605 030 lub stronie internetowej 
www.bpik.com.pl.

Toaleta	to	nie	kosz	na	śmieci
Rozmowa z JERZYM OLKIEM, prezesem Bieruńskiego Przedsiębiorstwa Inżynierii Komunalnej
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W naszym powiecie, zwłaszcza dzię-
ki „zielonym” aktywistom z Imieli-
na, dosyć popularne jest przekona-

nie, że im szybciej przestanie fedrować kopalnia 
Ziemowit, tym lepiej. Niestety, tej opinii nie po-
dzielają instytucje badające sytuację społeczno- 
ekonomiczną w regionach najbardziej narażo-
nych na negatywne skutki transformacji ener-
getycznej. Niedawno ukazał się na ten temat ra-
port Polskiego Instytutu Ekonomicznego. Jego 
autorzy, wzięli pod uwagę między innymi po-
ziom bezrobocia w gminach górniczych, PKB 
na mieszkańca, specyfikę lokalnego rynku pra-
cy, odsetek siły roboczej zatrudniony w sekto-
rze górniczym, a także wpływ likwidacji kopalń  
w ostatnich latach na poszczególne powiaty. 

Z badania wynika, że  
w najtrudniejszej sytuacji 
w kontekście nadchodzącej 
transformacji energetycznej 
znajduje się Jastrzębie-Zdrój, 
Bytom, Zabrze, a także powiat 
bieruńsko-lędziński. 

Z tym, że między tymi miejscowościami jest 
kolosalna różnica. Jastrzębska Spółka Węglo-
wa wydobywa węgiel koksowy, który został  
w ubiegłym roku wpisany na listę surowców stra-
tegicznych Unii Europejskiej. Jest on niezbędny 
do produkcji stali i wielu komponentów wyko-
rzystywanych w innowacyjnych, ekologicznych 
technologiach. Na razie Jastrzębie-Zdrój nie ma 
się czym martwić. Podobnie - choć inaczej - jest 
w Zabrzu i Bytomiu. Tam już zlikwidowano ko-
palnie. Oba miasta najgorsze mają już za sobą. 
Wszystkie plany inwestycyjne i rozwojowe nie 
uwzględniają już górnictwa. Powiat bieruńsko-
-lędziński jest w innej sytuacji. Kopalnia wciąż 
jest tutaj największym pracodawcą. Dzięki trans-
ferom finansowym z PGG mają z czego żyć ty-
siące rodzin, a gminy mogą spinać budżety. Ra-
port PIE jest skomplikowany. Uwzględnia szereg 

czynników i zmiennych, ale tabelaryczne podsu-
mowania są czytelne. 

W rubryce „poziom zagrożenia 
dla powiatu jaki stanowiłaby 
likwidacja kopalni” maksymalny 
współczynnik 1 przyznano 
naszemu powiatowi. 

Jastrzębie-Zdrój jest drugie (0,87). Dopie-
ro na trzecim miejscu znalazła się Ruda Śląska 
(0,54), choć o to miasto toczą największe boje 
politycy i związkowcy. Niestety, powiat bieruń-
sko-lędziński nie ma takiej siły przebicia. Nie 
mamy polityków brylujących w mediach i liczą-
cych się na warszawskich salonach. Zacznie ich 
brakować, kiedy zacznie się walka o unijne i rzą-
dowe inwestycje, dedykowane regionom gór-
niczym. Setki miliardów euro na transforma-
cję energetyczną nie są kiełbasą wyborczą, ani 
obietnicą bez pokrycia. Unia Europejska jeśli 
chce się pochwalić przed światem Zielonym Ła-
dem nie może doprowadzić do degradacji naj-
większego regionu górniczego. Oznaczałoby to 
wizerunkową katastrofę dla unijnej polityki kli-
matycznej, a na to Bruksela nie może sobie po-
zwolić. Pieniądze na inwestycje i nowe miejsca 
będą, ale jak duży strumień popłynie do nasze-
go powiatu? Na razie to pytanie musi pozostać 
bez odpowiedzi.

Społeczno-gospodarczymi 
skutkami likwidacji kopalń zajmuje 
się też Polska Grupa Górnicza,  
do której należy KWK „Ziemowit”. 

W grudniu ubiegłego roku odbyła się konfe-
rencja „Zielony Ład”, w której wziął udział To-
masz Rogala, prezes PGG.

- Są takie gminy, powiaty, gdzie głównym pra-
codawcą są kopalnie i podmioty z nimi związane. 
Zamknięcie kopalni w krótkim okresie czasu do-
prowadzi do wzrostu bezrobocia z jedno do dwu-
cyfrowego poziomu, a w skrajnych przypadkach 
wyniesie ono nawet kilkadziesiąt procent. Takim 
przykładem jest powiat bieruńsko-lędziński czy 
rybnicki. Tam kopalnie są głównym pracodawcą  
i nie ma innych, na tyle rozwiniętych miejsc pracy, 
do których ci ludzie mogą pójść następnego dnia. 
Musimy mieć tę świadomość i te liczby przed oczy-
ma, kiedy określamy czas i tempo transformacji 
energetycznej - mówił prezes Rogala. 

Każdego roku PGG dostarcza ponad dwa mi-
liardy złotych do 111 tys. pracowników związa-
nych ze spółką. Te środki zapewniają rodzinom 
byt na określonym poziomie. Całe górnictwo 
zostawia śląskim samorządom, w formie danin  
i podatków, ponad trzy miliardy złotych. Za mi-
liard kupuje towary i usługi na lokalnych ryn-
kach. Jest to wciąż najważniejszy filar rozwoju 
dla wielu miejscowości województwa śląskiego,  
z powiatem bieruńsko-lędzińskim na czele. 
Transformacja tylko wtedy zakończy się sukce-
sem, jeśli boleśnie nie odczują tego ludzie i sa-
morządy. I nie jest to wcale pieśń przyszłości. 

Datę zamknięcia kopalni 
Ziemowit wyznaczono na 2037 
rok, ale sytuacja - jak mawiają 
komentatorzy sportowi i politycy - 
jest dynamiczna. 

Obostrzenia i restrykcje polityki klimatycz-
nej najbardziej uderzają w tradycyjne elektrow-
nie. Jeśli zacznie się masowe zamykanie bloków 
węglowych, kopalniom nie będą miały komu 
sprzedawać węgla, ponieważ rynek indywidual-
ny kurczy się z powodu masowo zakładanej fo-
towoltaiki. Trudno w tej chwili przewidywać, jak 
potoczy się transformacja energetyczna. Trzeba 
mieć nadzieję na pozytywny scenariusz, ale i tak 
należy się szykować na najgorsze.

Źródło: opracowaniePGG, przy założeniu, że na jedno miejsce pracy w górnictwie w tych obszarach przypadają trzy miejsca pracy.

Symulacja wpływu gwałtownego odejścia od węgla na rynek pracy 
na przykładzie PGG S.A. wraz z firmami okołogórniczymi

Udział wpływów PGG S.A. 
w budżetach samorządów

Z	górnictwem	źle,	ale	bez	niego	
CZEKA	NAS	KATASTROFA

Powiat bieruńsko-
lędziński należy do 
miejscowości, które 
najgorzej zniosą 
likwidacje kopalń.  
Raport Polskiego 
Instytutu Ekonomicznego 
jest alarmujący, ale 
analiza przygotowana 
przez Polska Grupę 
górniczą wygląda  
wręcz dramatycznie.

MAREK SPYRA, 
wiceprzewodniczący Rady Powiatu
Termin zamknięcia kopalni 
Ziemowit wyznaczono na 2037 
rok, ale nie ma gwarancji,  
że nie stanie się to wcześniej. 
Wiadomo, że środki na 
transformację energetyczną 
musi zabezpieczyć Unia 
Europejska i polski rząd. Trzeba 
jednak pamiętać, że Bruksela 
ani Warszawa nie wyręczą 
nas w planowaniu przyszłości 
naszego powiatu.

50% 
może wynieść 

bezrobocie  
w powiecie  

bieruńsko-lędzińskim 
jeśli PGG upadnie 

w niekontrolowany 
sposób.



W samych tylko Ka-
towicach na prze-
strzeni ostatniej 

dekady liczba mieszkańców 
zmalała aż o ponad 36 tys. Pro-
gnozy demograficzne pokazu-
ją, że w przyszłości wcale nie 
będzie lepiej. Według Głów-
nego Urzędu Statystycznego w 
całej Górnośląsko-Zagłębiow-
skiej Metropolii do 2030 roku 
ubędzie 150 tys. mieszkańców. 
Malejąca liczba mieszkańców 
to nie tylko problem Kato-
wic. Jak podaje GUS, jeszcze w 

2018 roku w 41 gminach GZM 
mieszkało 2 255 505 osób. Rok 
później liczba ta spadła do  
2 244 850. Poza Katowica-

mi największe ubytki odno-
towano w Sosnowcu i Byto-
miu. Żeby łatwiej monitoro-
wać stan ludności na terenie 

GZM, stworzono specjalną 
mapę zmian demograficznych. 
Powstała dzięki przetworzeniu  
i zwizualizowaniu bazy da-
nych PESEL oraz wykona-
niu obliczeń za pomocą spe-
cjalistycznego oprogramowa-
nia GIS. 

- Przygotowana przez nas 
mapa posiada niewątpliwie 

dużą wartość informacyjną, 
potwierdzającą aktualne i pa-
lące współczesne trendy demo-
graficzne. To także cenny zbiór 
danych, dzięki któremu Metro-
polia, będzie mogła lepiej pla-
nować swoje działania, inwe-
stycje transportowe, a przed 
wszystkim monitorować za-
chodzące zmiany w liczbie lud-
ności. To element budowania 
naszej interdyscyplinarnej ba-
zy wiedzy o GZM - komentuje 
Andrzej Kolat, dyrektor De-
partamentu Strategii i Polity-
ki Przestrzennej GZM. 

Symulacje demograficzne 
za punkt wyjścia przyjmują 
dane z 2017 roku, a kończą 
się na prognozach na 2030 
rok. Z mapy płyną nie tyl-
ko pesymistyczne wieści. Nie 
cała Metropolia się kurczy. 
Na 41 gmin, w 17 prognozu-
je się wzrost ludności. Bez-
konkurencyjne okazały się 
Wyry w powiecie mikołow-
skim, gdzie prognozowany 
przyrost ludności wyniesie  
21,2 proc. W pierwszej trój-
ce znalazły się też dwie miej-
scowości z naszego powia-
tu. Bojszowy z przyrostem 
na poziomie 13,4 proc. oraz 
Imielin 11,4 proc. Wśród 
miejscowości na plusie są też 
Lędziny z planowanym przy-
rostem ludności 1,8 proc.  
Z gmin naszego powiatu na 
liście z ujemnym wskaźni-
kiem zmian demograficz-
nych znalazł się Bieruń. Na 
przestrzeni lat 2017-2030 
liczba ludności ma się tam 
zmniejszyć o 6,4 proc.

6 Nasz Powiat marzec 2021 r.

www.czystepowietrzeslaskie.pl
tel. 783-781-787 | biuro@ czystepowietrzeslaskie.pl

Niech i Wam DOBRZE się układa!

n fotowoltaika
n pompy ciepła
n ogrzewanie IR
n kotły elektrodowe
n oświetlenie LED
n stacje ładowania

Bojszowy	i	Imielin	przyszłością	narodu
u Sytuacja demograficzna w całym kraju z roku na rok staje się coraz trudniejsza. Na 

Śląsku trendy też nie rysują się w różowych barwach, choć jest kilka optymistycznych 
wyjątków, a wśród nich miejscowości powiatu bieruńsko-lędzińskiego.

REKLAMA

Wyry
Bojszowy

Imielin
Pilchowice

Gierałtowice
Świerklaniec

Chełm Śląski
Sośnicowice

Ożarowice
Psary

Kobiór
Rudziniec

Mierzęcice
Bobrowniki
Zbrosławice

Lędziny
Mikołów
Sławków
Siewierz

Łaziska Górne
Chorzów

Radzionków
Pyskowice

Tarnowskie Góry
Będzin

Mysłowice
Tychy

Bieruń
Gliwice

Wojkowice
Ruda Śląska

Knurów
Piekary Śląskie

Dąbrowa Górnicza
Siemianowice Śl.

Zabrze
Świętochłowice

Katowice
Bytom

Czeladź
Sosnowiec

21,2%

13,4
11,2
10,8

8,7
7,5

6,8
5,9
4,8
3,5
3,5
3,2
2,9
2,7
2,3

1,8
1,5

- 0,7
- 2,5
- 2,5
- 4,7
- 4,9
- 5,1
- 5,3
- 5,7
- 5,7
- 6,1
- 6,4
- 7,7
- 8,4
- 8,4
- 9,0
- 9,2
- 9,9

- 10,1
- 10,1
- 10,6
- 11,0
- 11,1
- 11,8
- 13,1

Prognoza zmian demograficznych 
miejscowości GZM na lata 2017-2030

Bojszowy

Chełm Śląski
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W kategorii powiatów sklasyfikowano 314 jednostek administracyjnych. 
Bieruńsko-Lędziński uplasował się mniej więcej w połowie stawki.  

W rankingu znalazło się 17 powiatów z województwa śląskiego.

Firma Curulis po raz trzeci wzięła pod lu-
pę wydatki, jakie ponosimy na usługi ko-
munalne. Za jednostkę badawczą przy-

jęto statystyczną, czteroosobową rodzinę. Ce-
ny mierzono w pięciu obszarach: zaopatrzenie 

w wodę i odprowadzanie ścieków, odbiór odpa-
dów komunalnych, podatek od nieruchomości, 
komunikacja publiczna oraz strefy płatnego par-
kowania. Podobnie, jak w poprzednim rankingu, 
województwo śląskie okazało się najdroższym w 

Polsce. Przeciętna rodzina wydaje w naszym re-
gionie 4029 złotych rocznie na opłaty komunal-
ne. Krajowa średnia wynosi 3422 zł. 

Sklasyfikowano 339 miast powiatowych  
w Polsce. Nas najbardziej interesuje, jak spisa-

ły się miejscowości z naszego regionu. Z dwo-
ma wyjątkami, cała śląska reprezentacja okupuje 
dolną połowę tabeli. Na tle innych śląskich gmin 
Bieruń nie wypada najgorzej i jest poniżej śred-
niej wojewódzkiej. 

W	rankingu	drożyzny	Bieruń	poniżej	średniej

R ankingi miesięcznika samo-
rządowego „Wspólnota” są 
najbardziej miarodajnie. Ge-

neralnie gazeta nie zajmuje się ni-
czym innym, niż porównywaniem 
gmin, miast, powiatów i województw. 
Pod koniec ubiegłego roku ukaza-
ło się szereg ciekawych zestawień,  
a wśród nich dotyczące pozyskiwa-
nia środków unijnych. Przypomnij-

my, że w ubiegłym roku upłynęła fi-
nansowa perspektywa Unii Europej-
skiej na lata 2014-2020. Z przyczyn 
statystyczno-rachunkowych „Wspól-
nota” nie wzięła pod uwagę ostatniego 
roku. Ranking dotyczy więc lat 2014-
2019. Jak sobie poradziły z tym pol-
skie samorządy? Rozrzut był ogrom-
ny. Najlepsi potrafili pozyskać ponad  
10 tys. zł na jednego mieszkańca. Kil-

kadziesiąt samorządów przekroczy-
ło 4 tys. zł, choć były też takie, które 
nie zdobyły nic. Nie zawsze to wyni-
ka z braku kompetencji. Część samo-
rządów celowo nie zabiega o środki 
unijne, ponieważ nie stać ich na obo-
wiązkowy wkład własny do inwesty-
cji. Czasami decydują inne względy. 
Unijne dotacje można przeznaczyć 
na konkretne cele. Nie zawsze idą one  

w parze z planami rozwojowymi da-
nej gminy. Dobrym przykładem na to, 
że znaczenie gospodarcze nie musi iść  
w parze ze skalą pozyskanego euro, 
jest województwo śląskie. Nasz region 
zajmuje odległe 14 miejsce z kwotę  
342 zł na mieszkańca. Na czele znajdu-
je się województwo podlaskie - 1481 zł. 
Nie zmienia to faktu, że Śląsk wciąż 
jest gospodarczym sercem Polski. 

Bieruń, Lędziny i Imielin znalazły się w zestawieniu 
miasteczka. Sklasyfikowano w tej kategorii 607 jednostek admi-
nistracyjnych, w tym kilkadziesiąt z województwa śląskiego. Ze 
względu na ich liczbę nie przygotowaliśmy szczegółowej tabeli, 
ale reprezentanci naszego powiatu wypadli średnio.

239 Bieruń 1095 zł
397 Imielin 626 zł
439 Lędziny 533 zł

Bojszowy i Chełm Śląski przyporządkowano 
do kategorii gminy wiejskie. W skali kraju jest ich 1538, 
a wiele znajduje się w województwie śląskim. Nie prezen-
tujemy szczegółowej tabeli, ale nasze gminy wpadły do-
syć słabo. Obie znalazły się w dolnej części zestawienia. 

1256 Chełm Śląski 467 zł
1363 Bojszowy 343 zł

Mogło być lepiej
u Miesięcznik „Wspólnota” przygotował ranking wykorzystywania przez samorządy 

środków unijnych. Nasz powiat i tworzące go miejscowości nie wypadły najlepiej.



- Skąd wziął się pomysł wystartowania w konkur-
sie miss?

- Ze względu na wzrost i sylwetkę najbliżsi za-
chęcali mnie do spróbowania swoich sił w kon-
kursie piękności, który mógłby otworzyć mi 
drzwi do wielkiego świata mody. W grudniu 
2019 r. zgłosiłam się na pierwszy casting do 
konkursu Miss Śląska, który jest regional-
nym etapem wyborów Miss Polski. Byłam 
przekonana, że jest to odpowiedni mo-
ment i szansa na spełnienie swoich wiel-
kich marzeń, byłam pewna swojej decy-
zji. Po krótkim czasie zostałam poinfor-
mowana o moim zakwalifikowaniu się 
do Finału Miss Śląska Nastolatek, do 
dziś pamiętam emocje, które mi towa-

rzyszyły. 

- Emocje i chyba duży stres?
- Zaskakujące jest to, że będąc na scenie w ogóle się 

nie stresowałam! Wokół mnie było mnóstwo kamer, ju-
ry, które obserwowało każdy ruch, a poza sceną bły-

skawiczne poprawki makijażu, fryzur oraz zmiana 
kreacji. Niezwykłym wyzwaniem było uniknąć 

presji, podenerwowania, tremy. Kiedy wychodzi 
się na scenę, o niczym się nie myśli, nie ma na to 
czasu! Myślę, że przepisem na sukces podczas 
takiego wydarzenia jest duża pewność siebie, 
którą należy pokazać jury i przede wszystkim 

dobra zabawa! Miałam świadomość, że jest 
to moja jedyna taka szansa w życiu, więc mia-
łam powód, żeby dać z siebie wszystko. Byłam 
szczęśliwa i dumna z siebie, że znalazłam się 
w takim miejscu, a wieczór gali finałowej był 
podsumowaniem ciężkiej pracy, jaką wyko-
nałam podczas przygotowań. 

- Kandydatki ostro rywalizowały między sobą?
- Byłam przekonana, że podczas przygotowań do gali odczu-

walna będzie konkurencja ze strony innych kandydatek i każda 
za wszelką cenę będzie dążyć do celu „podrzucając kłody pod 
nogi”. W rzeczywistości było inaczej - pomagałyśmy sobie na-
wzajem i wspierałyśmy się. Byłam pod wrażeniem organizacji 
podczas przygotowań - pełen reżim sanitarny, testy na obec-
ność korona wirusa, a to wszystko w celu zapewnienia nam bez-
pieczeństwa. Duże wrażenie wywołał na mnie sam wygląd stu-
dia Polsatu i jak to wyglada „od zaplecza” - nie mogłam uwie-
rzyć w to, gdzie się znajdowałam! Zaskakująca również była in-
formacja o braku publiczności podczas gali finałowej. Było nam 
przykro, że najbliżsi nie mogą być z nami podczas tak ważne-
go wydarzenia, ale jak się okazało, świadomość tego, że oglądają 
nas przed ekranami telewizorów, dodawała otuchy. 

- Jak wyglądały przygotowania do gali finałowej?
- Przygotowania wyglądały inaczej niż zwykle, ponieważ 

przez pandemię koronawirusa należało zachować wszelkie 
środki ostrożności. Warunkiem wejścia zarówno do hotelu, 
gdzie się znajdowałyśmy, jak i do studia Polsatu, był negatyw-
ny wynik testu na koronawirusa. Każdy dzień był niezwykle in-
tensywny i pełen wyzwań. Od rana do samego wieczora trwa-
ły treningi i próby choreograficzne, na których przygotowywa-
łyśmy wielkie show, które mogliście oglądać w telewizji. Brały-
śmy udział w sesjach zdjęciowych, zajęciach z psychologiem, 
szkoleniach na temat mediów społecznościowych oraz pierw-
szej pomocy. Kamery i aparaty były nieodłącznym elementem 
każdego dnia. Podczas wizyty w parku wodnym Suntago, mia-
łyśmy okazję nagrać wizytówki oraz udzielać wywiadów, któ-
re następnie emitowane były w telewizji. Tak więc droga po 
zwycięstwo również w tym konkursie nie jest łatwa, a wyma-
ga od kandydatek dyscypliny, zaangażowania i przede wszyst-
kim cierpliwości.

- Jakie plany na przyszłość?
- Nadszedł czas w którym w pełni oddałam się nauce i przy-

gotowaniom do matury, a to dlatego, że tuż po niej planuję 
udać się na studia medyczne na kierunku stomatologia. Przy-
szłość głównie wiąże z tym zawodem. Chciałabym również 
otworzyć własny gabinet stomatologiczny. Moją pasją jest mo-
deling, dalej będę się rozwijać w tym kierunku, ponieważ jest 
to dla mnie idealna odskocznia od rutyny, która przynosi mi 
ogromną radość. Nadal będę czynnie angażować się w różno-
rodne akcje charytatywne, jeśli tylko nadarzy się okazja. Nie 
wykluczam również, że za kilka lat ponownie wezmę udział  
w konkursie Miss Polski, tym razem w starszej kategorii. Oczy-
wiście, jeśli tylko sytuacja związana z pandemią się uspokoi, 
planuję powrócić do podróżowania i odkrywania nowych 
miejsc na świecie!

- Podczas konkursu miałaś wsparcie ze strony mieszkań-
ców powiatu bieruńsko-lędzińskiego?

- Miałam ogromne wsparcie i chciałabym serdecznie po-
dziękować mieszkańcom powiatu bieruńsko-lędzińskie-
go, którzy wierzyli we mnie odkąd stawiałam pierwsze kro-
ki w etapach konkursu Miss Śląska oraz Miss Polski Nastola-
tek. Jestem wdzięczna, że mogę nazywać się mieszkanką Lę-
dzin, gdzie mieszkańcy podczas mojej przygody okazywali mi 
wsparcie, które było dla mnie niezmiernie motywujące, a tak-
że służyli ciepłym słowem otuchy, które podnosiło na duchu. 
Jeszcze raz bardzo dziękuję, bez Was nie udałoby mi się osią-
gnąć tego sukcesu! 
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LAURA WALCZAK, 
wicemiss Polski Nastolatek 2020: 

miałam ogromne wsparcie ze strony 
mieszkańców naszego powiatu

REKLAMA



- Co u ciebie słychać?
- U mnie bywa różnie. Jednego 

dnia jestem pełen sił i mógłbym gó-
ry przenosić. Natomiast dzień póź-
niej jestem kompletnie wyczerpany. 
Bez sił, po nocy spędzonej na walce 
z dusznościami i kaszlem, które nie 

pozwalają mi spać. Za dnia staram 
się to odsypiać bo jestem tak słaby, 
że nie potrafię wstać z łóżka. Nieste-
ty, tak to już jest z tą chorobą, ale nie 
poddaje się i każdego dnia walczę. 

- Jak zdrowie? 

- W tej chwili jest troszeczkę go-
rzej. Wydaje mi się, że jest to spo-
wodowane przez obecną porę ro-
ku, wahania temperatur i zmienne 
powietrze, co przy mojej słabej od-
porności powoduje częste infekcje. 
Dotychczas potrzebowałem w cią-
gu roku dwóch pobytów w szpitalu. 
Niestety teraz jestem już drugi raz  
w ciągu zaledwie trzech miesięcy, 
ponieważ nie czuje się najlepiej.

- Czym się zajmujesz? 
- W obecnej sytuacji nie jestem 

aktywny zawodowo. Choroba prze-
szkadza, ale mimo to staram się roz-
wijać swoje pasje i zainteresowania.

- Jakie są twoje rokowania doty-
czące przeszczepu ? 

- Obecnej jestem na etapie kom-
pletowania wszystkich potrzebnych 
badań. Niestety przez zamiesza-

nie wywołane koronwirusem jest to 
znacznie utrudnione. Ciężko dostać 
się gdziekolwiek do szpitala, ale sta-
ram się to wszystko uporządkować.

- W czym pomaga Ci kwota 
przekazywana w ramach 1% po-
datku? Jak z niej korzystasz? 

- Może wydawać się na pierwszy 
rzut oka, że jeden procent to niewie-
le, ale w moim przypadku naprawdę 

bardzo dużo pomaga. Pozwala mi na 
zakup kosztownych leków czy sprzę-
tu do rehabilitacji. W ubiegłym roku 
dzięki pieniądzom z jednego procen-
tu mogłem zakupić przenośny inha-
lator, który pozwala mi na robienie 
inhalacji w domu, jak i poza nim.

- Dziękujemy za rozmowę i ży-
czymy Ci wszystkiego dobrego,  
a przede wszystkim zdrowia.
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MATERIAŁY BUDOWLANE JAROMIN S.C.

ul. Warszawska 20, 43-155 Bieruń | tel. 519-617-909 | e-mail: sprzedaż@stal-jaromin.pl | www.stal-jaromin.pl

W naszej ofercie znajdziesz: 
 stal zbrojeniową
 profile stalowe
 kątowniki, płaskowniki
 kształtowniki 
 rury czarne i ocynkowane
 blachy
 panele oraz siatki ogrodzeniowe,

podmurówki, słupki i akcesoria
 elementy kute i do bram przesuwnych 
 płyty i profile do zabudowy G-K
 akcesoria niezbędne przy pracach 

remontowo-budowlanych

Zapraszamy również do naszej myjni bezdotykowej 
oraz do automatycznej myjni laserowej (wkrótce otwarcie). 

DOSTARCZAMY POD WSKAZANY ADRES
PRZYCINAMY NA MIEJSCU

SERDECZNIE ZAPRASZAMY !!!

Po zakończeniu sezonu zasadniczego MKS Imielin w swojej grupie za-
jął 6 miejsce i w kolejnym etapie musi mierzyć się w grupie spadko-
wej, i walczyć o utrzymanie w rozgrywkach I Ligi Śląskiej Kobiet.

W listopadzie skład trenerski uzupełnił Rafał Kalinowski, doświadczo-
ny trener pracujący poprzednio w I-ligowych zespołach: Grupa Azoty Role-
ski PWSZ Tarnów, 7R Solna Wieliczka oraz Silesia Volley Mysłowice. Pod je-
go wodzą imielinianki zaczęły się odradzać i od 19 grudnia 2020 roku przez  
7 kolejnych spotkań pozostają niepokonane. Tym samym już teraz, na 4 kolej-
ki przed zakończeniem sezonu, zapewniły sobie pewne utrzymanie w najwyż-
szej seniorskiej klasie rozgrywkowej w województwie śląskim. 

JACEK JANIEL: nie poddaję 
się i każdego dnia walczę

Udana	końcówka	sezonu	
siatkarek	MKS	Imielin

u Parę lat temu wszyscy kibicowaliśmy akcji społecznej prowadzonej przez 
młodzież naszego powiatu - ,,NIE ŚPIMY-POMAGAMY!! Jej adresatem był 
Jacek Janiel, chory na mukowiscydozę mieszkaniec Chełmu Śląskiego 
(wcześniej Lędzin). Młodzi ludzie zebrali już dla naszego powiatowego 
sąsiada ponad 300 tys. złotych. Postanowiliśmy porozmawiać z Jackiem  
i poprosić o dalsze wsparcie w postaci 1% podatku. 



10 Nasz Powiat marzec 2021 r.

Lędziny pogrążają się w kry-
zysie władzy. Pod pretek-
stem braku pieniędzy mia-

sto przestaje wypełniać swoje sta-
tutowe obowiązki, a wśród nich 
wspieranie sportu. Ofiarą takiej 
polityki padł MKS Lędziny. To klub  
z prawie 90-letnią historią. Prze-
chodził przez wiele trudnych, dzie-
jowych zakrętów, ale tak źle nie by-
ło nigdy. Miasto nie uchwaliło jesz-
cze budżetu i uznało to za wystar-
czający powód, aby wstrzymać do-
tacje dla klubu. Działacze obawia-
ją się, że nawet kiedy budżet zo-
stanie przyjęty, wsparcie dla spor-
tu będzie o wiele mniejsze, niż mi-
nimum gwarantujące przetrwanie. 

Miasto nie robi  
klubowi łaski. 

W MKS Lędziny trenuje ponad 
stu młodych piłkarzy. Sport to dla 
nich nie tylko pasja, ale także naj-
lepsza forma spędzania wolnego 
czasu. Jeśli młodzi ludzie trenują 
na boiskach to znaczy, że nie prze-
siadują na ulicach i w ciemnych 
zaułkach. Decydując się na „wy-
gaszanie” sportu młodzieżowego 
i amatorskiego miasto powinno 
brać pod uwagę także konsekwen-
cje społeczne swoich decyzji. 

Zarząd lędzińskiego 
MKS robi, co może, aby 
przetrwać trudny okres. 

Mimo problemów klub stara się 
kontynuować działalność na za-
łożonym przez siebie poziomie. 
Wszystkie sześć grup młodzieżo-
wych oraz dwie seniorskie kon-
tynuują treningi. Pierwsza dru-
żyna prowadzona przez trenera 
Adriana Napierałę przygotowu-
je się na ostrą rywalizację w gru-
pie mistrzowskiej tysko-bielskiej 
klasy okręgowej. Apetyty w Lędzi-
nach są spore po zdobyciu tytułu 
mistrza jesieni. W okresie przy-
gotowawczym drużyna z ul. Sta-

dionowej odnotowała bardzo do-
bre wyniki sparingów pokonując, 
m.in GKS II Katowice czy LKS Łą-
ka aż 6:1.

W klubie uruchomiono 
akcję pozyskiwania 
sponsorów oferując  
im reklamę na 
koszulkach czy wspólne 
akcje promocyjne  
w internecie. 

Z kolei trenerzy drużyn mło-
dzieżowych otwierając zbiórkę na 
portalu zrzutka.pl.

- Jest to pierwsza tego typu akcja 
w historii klubu - komentuje Mar-
cin Podleśny, wiceprezes MKS. 

- MKS Lędziny znalazł się w trud- 
nej sytuacji finansowej z począt-
kiem roku 2021. Jako klub miejski, 
w głównym stopniu finansowany 
jest z miejskiej dotacji. Na ten mo-
ment (marzec 2021 r,) klub boryka 
się z brakiem dotacji z Urzędu Mia-
sta na rok 2021, a z informacji jakie 
docierają do klubu, dotacja ta ma 
zostać przyznana po zatwierdzeniu 
budżetu Miasta Lędziny na 2021 r., 
co jak dotąd nie nastąpiło. Wszyst-
ko maluje się niestety w ciemnych 
barwach.

Jako MKS Lędziny zwracamy się 
do Państwa z prośbą o drobny datek 
na rzecz klubu. W tym przypadku 
nie są potrzebne duże kwoty. Ma-
my szczerą nadzieję, że ten apel do-
trze do sporego grona osób chcących 
pomóc i dzięki efektowi skali uda 
się osiągnąć cel. Zebrane środki po-
zwolą złapać trochę oddechu i prze-
trwać najcięższy czas dla klubu. 
Pozwolą zapewnić ciągłość trenin-
gów, co stanowi priorytet dla klu-
bu w tym momencie. Chcemy, aby 
piłka nożna w Lędzinach dalej ist-
niała i Klub z wieloletnimi trady-
cjami ciągle szkolił młodzież, która 
dumnie reprezentuje miasto Lędzi-
ny. Z piłkarskimi pozdrowieniami - 
MKS Lędziny! - czytamy na porta-
lu zrzutka.pl.

Miasto	wstrzymało	dotację	dla	MKS	Lędziny.	Mistrz	
jesieni	w	swojej	grupie	rozgrywkowej	zamiast	myśleć	
o	awansie	musi	walczyć	o	przetrwanie.	Doszło	do	tego,	
że	kibice	zbierają	pieniądze	dla	swojego	klubu.	

Zrzutka na MKS Lędziny
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MARCIN MAJER 
koordynator ds. młodzieży  
w MKSie Lędziny.
To było prawdziwe wyzwanie, 
siedem turniejów w dwa 
weekend, a do tego ścisły reżim 
sanitarny, ale było warto! 
Zawodnicy z naszej okolicy  
i nie tylko, mogli rywalizować 
na hali w Lędzinach. Podczas 
rozgrywek nie zabrakło 
kapitalnych akcji, wielu 
sportowych emocji oraz walki 
o trofea. Był to IV turniej, ale 
na pewno nie ostatni, tym 
bardziej iż z roku na rok zawody 
w Lędzinach cieszą się coraz 
większą popularnością.

4 dni turniejowe, 40 drużyn, 420 zawod-
ników i w sumie ponad 30 godzin gry, 
to był jeden z największych turniejów 

piłki nożnej w historii Lędzin. Co prawda bez 
udziału publiczności i w ścisłym reżimie sani-
tarnym, ale z transmisją na YouTube. Cieka-
wostką jest fakt, iż oprócz drużyn z powiatu w 
turnieju wzięły udział drużyny z małopolski, 
Górnik Libiąż, Cedron Brody, Strumień Po-

lanka czy LKS Zamek Grodziec z okolic Biel-
ska-Białej.

W hali ORS Centrum odbyły się rozgryw-
ki w siedmiu kategoriach wiekowych od mło-
dych adeptów piłkarskiego rzemiosła w wie-
ku 5-6 lat, po pełnoletnich juniorów. Turniej 
współorganizował MKS Lędziny wraz z po-
wiatem bieruńsko-lędzińskim, a organizację 
turnieju wsparło wiele lokalnych firm.

Dwa weekendy emocji 
i sportowej rywalizacji
u Odbył się IV turniej MKS Lędziny o Puchar Starosty 

Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego.

SERWIS JAROMIN

Warszawska 33, 43-155 Bieruń | tel: 798 349 501 

Zajmujemy się również mechaniką samochodową:
układy hamulcowe, zawieszenia i układ kierowniczy, układ napędowy, filtry, oleje i płyny, diagnostykę samochodową, tłumiki i układ wydechowy.

ZADZWOŃ I ZAPISZ SIĘ JUŻ DZIŚ NA 
WYMIANĘ OPON W SERWISIE JAROMIN 
pod numerem tel: 798 349 501

Serwis klimatyzacji, odgrzybianie, ozonowanie, wymiana, 
uzupełnianie czynnika chłodniczego R134A oraz R1234YF.

Pakiet podstawowy 120 zł + czynnik 
(odessanie starego czynnika, odfiltrowanie i osuszenie)
 separacja zużytego oleju z ukladu 
 sprawdzenie szczelności układu klimatyzacji - próżnia
 napełnienie odpowiednią ilością czynnika chłodniczego
 dodanie nowego oleju do układu
 kontrola poprawnego działania oraz wydajności klimatyzacji 
 wydruk raportu z urządzenia obsługującego klimatyzację

SPRZEDAŻ OPON

REKLAMA
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ZUPY:
Zupa chrzanowa z jajkiem i wędzonką 1 litr  35 zł 
Żurek z białą kiełbasą i grzybami 1 litr  25 zł

MIĘSA:
Kaczka faszerowana w całości ponad 2,5 kg lub więcej 100 zł
Rolada śląska (wołowa) 20 zł
Rolada wieprzowa 17 zł
Udka z kaczki 20 zł
Faszerowane udko z kurczaka 18 zł
Devolaille z masłem lub z serem i pieczarkam 18 zł
Pieczeń ze schabu z suszoną śliwką 18 zł/200 g 
Pieczeń wieprzowa faszerowana 18 zł/200 g
Polędwiczki wieprzowe w sosie borowikowym 25 zł/160 g

ZIMNA PŁYTA:
Kiełbasa biała zapiekana w sosie chrzanowym (4 szt.) 29 zł
Jajka w sosie tatarskim ( 12 połówek) 25 zł
Jajka faszerowane (12 połówek) 25 zł
Szynka w galarecie ( 2szt.) 8 zł
Tymbaliki drobiowe (1 szt.) 3 zł
Galert z golonki (4 porcje) 14 zł
Sałatka jarzynowa 25 zł/600 g
Sałatka brokułowa  20 zł/500 g
Sałatka Cezar 25 zł/500 g
Śledź w śmietanie 15 zł/180 g
Śledź w oleju  15 zł/180 g
Śledź w musztardzie  15 zł/180 g
Kulki rybne  20 zł/180 g

CIASTA:
Baba wielkanocna 30 zł 
Mazurek wielkanocny 30 zł/kg
Sernik z bakaliami 40 zł/1 kg

OFERUJEMY RÓWNIEŻ 
KORYTA MIĘSNE:

KORYTO MAŁE CENA 330 ZŁ
golonko pieczone 4 porcje
devolaille 4 szt.
żeberka duszone w piwie 4 porcje
szaszłyki 3 szt. drobiowe/ wege
karczek grillowany 3 porcje
pałeczki + udko z kurczaka 4 porcje
2 piersi z kurczaka grillowane 

24 porcje mięsa

pierogi z mięsem 6 szt.
ziemniaki pieczone/ćwiartki ziemniaczane
kapusta zasmażana/surówka

KORYTO DUŻE CENA 550 ZŁ
pierś z kurczaka grillowana 4 porcje
karczek grillowany 4 porcje
golonko pieczone 4 porcje
udko z kurczaka 8 porcji
devolaille 8 szt.
kotlet schabowy 6 szt.
żeberka duszone w piwie 8 szt.
szaszłyki 8 szt. drobiowe/ wege

50 porcji mięsa
pierogi z mięsem 8 szt.
ziemniaki pieczone/ćwiartki ziemniaczane
kapusta zasmażana/surówka

KORYTO CENA 380 ZŁ
golonko 2 porcje
rolada wołowa 3 szt.
devolaille 3 szt.
karczek pieczony 3 porcje
pałki kuczaka 4 szt.
koltet schabowy 3 szt.
szwajcar 3szt.
-----------
kapusta zasmażana
ziemniaki pieczone

Menu Wielkanocne
Zamówienia są przyjmowane 

do Wielkiego Czwartku włącznie pod numerami 
telefonów: 514014981 oraz 733234422

Więcej informacji można znaleźć 
na naszej stronie Facebook: Stylowa Bieruń

Od kwietnia w naszej ofercie będą również posiłki 
pracownicze dla firm. Chętne firmy zapraszamy 
do kontaktu pod numerem telefonu 733234422.

ZAPRASZAMY!!!


